

IMPULSTANZ



[ImPulsTanz Classic]

IWO DIMCHEV

United Kingdom / Bulgaria

THE SELFIE CONCERT

4. August 2023, 22:30

mumok – Museum moderner Kunst
Stiftung Ludwig Wien

DE

Nach Dimchevs unglaublichem *Facebook Theatre* im mumok 2015 und vielen weiteren Konzerten seither präsentiert Künstler, Performer, Sänger und Musiker Ivo Dimchev erneut sein beliebtes Konzertformat mit Publikumsbeteiligung: „Ich mag die Idee eines Selfie-Konzerts, bei dem die Leute während des Singens ständig mit mir Selfies machen.“ Das Ergebnis war so überzeugend, dass Dimchev dieses vollendete musikalische Happening im Zeitalter der unendlichen Abbildbarkeit nach 2018 und 2019 nun zum dritten Mal zu ImPulsTanz und wieder ins mumok bringt. Vordergrund ist Hintergrund, und die Fülle des Wohllauts ist garantiert!

EN

After his incredible Facebook Theatre at mumok in 2015 and many other concerts since, artist, performer, singer and musician Ivo Dimchev presents his popular concert format with audience participation: "I like the idea of a selfie concert, where people take selfies with me all the time while I'm singing." The result in 2018 and 2019 was so convincing that Dimchev brings his sublime musical happening in the age of infinite imagery for the third time to ImPulsTanz, again in mumok. Foreground is background, and harmonic abundance is guaranteed!

**BIOGRAFIE
BIOGRAPHY**

Ivo Dimchev

DE

Ivo Dimchev ist Choreograf und Performer aus Bulgarien. Seine Arbeit ist eine vielfältige und extreme Mischung aus Performance, bildender Kunst, Tanz, Theater und Musik. Dimchev hat über 30 Performances erarbeitet. Er erhielt zahlreiche internationale Tanz- und Theaterpreise und zeigte seine Arbeiten in ganz Europa und Nordamerika. Neben seiner künstlerischen Arbeit unterrichtete Ivo Dimchev u.a. an der Nationalen Theaterakademie in Budapest, im Königlichen Konservatorium für Tanz in Antwerpen und an der Hochschule der Künste in Bern. 2013 war er Mentor des danceWEB Stipendienprogramms. Er war der Gründer und Leiter der Humarts Foundation in Bulgarien und organisiert einen nationalen Wettbewerb für Zeitgenössischen Tanz, der alljährlich in Sofia stattfindet. Ivo Dimchev studierte im Masterlehrgang für Darstellende Künste an der DASarts Academy in Amsterdam. Er lebte und arbeitete in Brüssel, wo er den Volksroom leitete. 2014 zog er wieder nach Sofia und eröffnete dort Mozei, einen neuen Kunstraum, der sowohl Performancekunst als auch bildende Kunst zeigt. In den letzten Jahren konzentriert er sich aufs Songwriting, lebt zwischen Los Angeles, New York, Wien und Sofia und tourt intensiv mit seinen kontroversen Performances, Gesangabenden, Konzerten, Ausstellungen und Büchern. 2013-2017 war er am Kaaitheter Artist-in-Residence.

EN

Ivo Dimchev is a choreographer and performer from Bulgaria. His work is an extreme and colourful mixture of performance art, dance, theatre and music. Dimchev is the author of more than 30 performances. He has received numerous international awards for dance and theatre and has presented his work all over Europe and North America. Besides his artistic work, Ivo Dimchev gives master classes in the National Theatre Academy in Budapest and in the Royal Dance Conservatory of Belgium in Antwerp and Hochschule der Künste Bern, among others. In 2013, he was the mentor of the danceWEB scholarship programme. He is founder and director of the Humarts Foundation in Bulgaria and organises a national competition for contemporary choreography every year. He studied in the master programme for Performing Arts studies at DASarts Academy / Amsterdam. Ivo Dimchev lived and worked in Brussels and headed the performance space Volksroom. In 2014, he moved to Sofia and opened a new art space called Mozei, which presents live performances and visual art. In the last years, he focused on writing songs, lives between Los Angeles, New York, Vienna and Sofia, and presents his controversial performances, song recitals, concerts, exhibitions and books in the most intense ways. From 2013 to 2017, he was Kaaitheter artist-in-residence.

IVO DIMCHEV

bei ImPulsTanz

Performances:

2023
Begeraz Top 40
(Choreographer, Performer)

2022
In Hell with Jesus
(Choreographer, Performer)

2021
Halal
(Choreographer, Performer)

2021
In Memoriam Ismael Ivo
(Performer)

2021
PLASTIC PARTY VIENNA
Happy Birthday Mr. Beuys!
(Performer)

2019
The Selfie Concert
(Performer)

2018
Avoiding deLIFEath
(Choreographer, Performer)

2018
Voilà – the most important thing in the universe
(Choreographer, Performer)

2018
A Selfie Concert
(Choreographer, Performer)

2017
Avoiding deLIFEath
(Performer)

2017
Sculptures
(Singer, Performer)

2016
Operville
(Choreographer, Performer)

2016
Paris
(Choreographer)

2016
I-Cure
(Choreographer, Performer)

2016
Songs from my Shows
(Singer, Performer)

2016
Ivo Dimchev & Lea Petra
Concert Improvisation & Book Presentation
(Singer, Performer)

2015
Facebook Theatre
(Choreographer, Performer)

2015
Concert – 15 Songs from my Shows
(Choreographer, Performer)

2014
Fest
(Choreographer & Performer)

2014
ICURE
(Choreographer & Performer)

2013
Fest
(Choreographer, Performer)

2013
Cie. Ivo Dimchev & Franz West
X-ON
(Choreographer, Performer)

2012
Ivo Dimchev & Emilian Gatssov
Concerto
(Performer)

2012
The P Project
(Choreographer, Performer)

2012
A Tribute to Franz West
(Choreographer, Performer)

2011

Som Faves
(Choreographer, Performer)

2011

I-ON
Soloarbeit mit Objekten von Franz West
(Choreographer, Performer)

2011

We.art.dog.come
(Choreographer, Performer)

2011

Cie. Ivo Dimchev & Franz West
X-ON
(Choreographer, Performer)

2010

Som Faves
(Choreographer, Performer)

2007

Lili Handel
(Choreographer, Performer)

2013

Field Project: *You are not alone... almost*

2018

Pro Series: *Voilà – The most important thing in the universe*

2017

Field Project: *Do yourself a favour!*

2016

Field Project: *Do yourself a favour!*

2011

Coaching Project: *Do yourself a favour!*

2010

Coaching Project: *Do yourself a favour!*

2011

Do yourself a favour!

2010

Do yourself a favour!

Workshops:

2021
Love Song Writing

2018
Love Song Writing

2017
Trash Off

2016
Trash Off

2013
Trash Off

2012
Trash Off

Ausstellungen:

2017
Avoiding deLIFEath
(Artist)

2011
Angels
(Artist)

ImPulsTanz Special:

2013
Triple Feature in Kooperation mit dem mumok
I-ON

danceWEB:

2013
danceWEB Mentor

2003
danceWEB Scholarship Recipient

CREDITS

Von und mit Ivo Dimchev
Dauer 60 min.

Medieninhaber und Herausgeber:
ImPulsTanz – Vienna International Dance Festival; Museumstraße 5/21, 1070 Wien, Austria

T +43.1.523 55 58 / F +43.1.523 55 58-9; info@impulstanz.com impulstanz.com

Redaktion Abendprogramme Sean Pleiffer & Chris Standfest; Satz (Kern) David Hampel; Art Direction: Cin Cin, cincin.at, Stephan Göschl, Gerhard Jordan, Jasmin Roth, Print: Druckerei Walla; Bild am Cover: Emilia Milewska; Bild innen: Emilia Milewska

Intendant: Karl Regensburger; Geschäftsführung: Gabriele Schmidinger; Künstlerische Beratung: Chris Standfest, Michael Stolhofer, Andree Valentin, Rio Rutzinger, Yasamin Nikseresht, Theresa Pointner

impulstanz.com

in Kooperation mit

mumok

